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Youri Hazeleger 
Stationsstraat 27C 
6741 DH Lunteren 
 
 
Lunteren, 14 maart 2025 
 
 
Rechtbank Gelderland 
T.a.v. de sector Bestuursrecht 
Walburgstraat 2-4 
6811 CD Arnhem 
 
 
Betreft: Beroepschrift inzake vergunningaanvraag LDM Insight B.V. tegen het Ministerie van 
VWS 
Zaaknummer: LDM/VWS/2025/001 
 
 
Geachte rechtbank, 
 
Namens eiser, LDM Insight B.V., gevestigd aan de Stationsstraat 27C, 6741 DH Lunteren, en 
vertegenwoordigd door ondergetekende, stel ik hierbij beroep in tegen het Ministerie van 
Volksgezondheid, Welzijn en Sport (VWS), vertegenwoordigd door minister Fleur Agema. 
Hieronder volgen de feiten, gronden en vorderingen in deze zaak. 
 
I. FEITEN EN OMSTANDIGHEDEN 
 
1. Internationale en nationale wetgeving 
• 21-02-1971: Het Verdrag inzake Psychotrope Stoffen erkent het medische en 

wetenschappelijke belang van psychedelische stoffen en verplicht staten om deze 
beschikbaar te houden voor deze doeleinden. 

• 01-10-1976: De Opiumwet voorziet, net de als de Richtlijn voor strafvordering Opiumwet, in 
uitzonderingen voor medische toepassingen en legt de basis voor gereguleerde verstrekking. 

• 17-11-2008: Psilocybine wordt toegevoegd aan lijst II van de Opiumwet, ondanks 
wetenschappelijke consensus dat de schadelijkheid beperkt is. 

 
2. Recente ontwikkelingen 
• 19-06-2024: Farmatec doet eiser een voorstel voor een opiumontheffing, waarmee de 

juridische mogelijkheid van legale productie wordt erkend. Desondanks wordt de vergunning 
niet verleend. 

• 24-09-2024: Youri Hazeleger verzoekt minister Fleur Agema om bij algemene maatregel van 
bestuur een organisatie aan te wijzen om uitvoering te geven aan de wet, maar ontvangt geen 
reactie. 
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• 24-10-2024: Minister Agema verklaart publiekelijk dat haar beleid direct wordt beïnvloed door 
de Nationaal Coördinator Terrorismebestrijding en Veiligheid (NCTV), wat vragen oproept over 
de democratische controle en de invloed van niet-democratische instanties op 
gezondheidsbeleid. 

• 08-08-2024: Het Coördinatiepunt Assessment en Monitoring nieuwe drugs (CAM) bevestigt 
dat LSD mogelijk naar lijst II van de Opiumwet kan worden verplaatst, maar besluit hier geen 
prioriteit aan te geven. Dit toont aan dat er juridische ruimte is, maar dat beleidsmatige keuzes 
innovatie blokkeren. 

• 31-01-2025: Minister Agema stelt een besluit over zorgbezuinigingen van €315 miljoen uit, met 
aanzienlijke gevolgen voor de zorgsector. Dit vertraagt medische innovatie en belemmert 
alternatieve behandelingen die zorgkosten kunnen verminderen. 

• 03-02-2025: De Medisch Ethische Commissie Maastricht erkent fundamentele 
onduidelijkheid over psychedelische onderzoeksvergunningen en schuift de 
verantwoordelijkheid door, waarmee wetenschappelijke vooruitgang effectief wordt 
geblokkeerd. 

 
Daarnaast heeft eiser herhaaldelijk verzoeken en Woo-verzoeken ingediend bij VWS, Farmatec 
en relevante instanties over de juridische status en medische toepassingen van psychedelica. 
Hierop is slechts uitstelgedrag en ontwijkend beleid gevolgd. 
 
II. JURIDISCHE GRONDSLAG VAN HET BEROEP 
 
1. Schending van de Opiumwet (artikel 5 lid 2) 
Het ministerie negeert expliciete uitzonderingen in de wet die instellingen en medische 
professionals toestaan psychedelische stoffen voor wetenschappelijke en geneeskundige 
doeleinden te beheren en toe te passen. 
 
2. Schending van het Verdrag inzake Psychotrope Stoffen (1971) 
Nederland heeft zich verplicht psychedelica beschikbaar te stellen voor medische doeleinden. 
De weigering van VWS om vergunningen te verlenen is in strijd met deze internationale 
verplichting. 
 
3. Schending van de Algemene beginselen van behoorlijk bestuur (Awb) 
• Zorgvuldigheidsbeginsel (artikel 3:2 Awb): Het ministerie heeft geen deugdelijk onderzoek 

verricht alvorens de aanvraag af te wijzen. 
• Motiveringsbeginsel (artikel 3:46 Awb): Er is geen inhoudelijke onderbouwing waarom 

psychedelica voor medische doeleinden worden geweigerd. 
• Evenredigheidsbeginsel (artikel 3:4 lid 2 Awb): De beslissing is buitenproportioneel en 

belemmert medische innovaties zonder redelijke rechtvaardiging. 
 
4. Schending van het Wetboek van Strafrecht 
Minister Fleur Agema heeft met haar beleid diverse wettelijke verplichtingen geschonden: 
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• Artikel 355 Sr (Schending van internationale verplichtingen): Het niet naleven van het 
Verdrag inzake Psychotrope Stoffen (1971) en het onterecht verhinderen van medische 
toepassingen van psychedelica. 

• Artikel 365 Sr (Ambtsmisdrijven - Overtreding van wetten door ambtenaren): Door haar 
ambtelijke positie misbruikt Agema haar bevoegdheid om wetenschappelijk onderzoek en 
medische toepassingen onterecht te blokkeren. 

• Artikel 366 Sr (Dwang door een ambtenaar): De minister beperkt ten onrechte toegang tot 
medische behandelingen, wat leidt tot onnodige schade aan patiënten die baat zouden 
hebben bij psychedelische therapieën. 

• Artikel 225 Sr (Valsheid in geschrifte): De minister heeft misleidende informatie verstrekt 
over het drugsbeleid, waardoor essentiële beslissingen over volksgezondheid op verkeerde 
gronden worden gebaseerd. 

 
Op basis van bovenstaande strafrechtelijke overtredingen verzoeken wij de rechtbank om een 
strafrechtelijk onderzoek tegen minister Agema in te stellen en passende sancties op te leggen. 
 
III. VORDERINGEN 
Eiser verzoekt de rechtbank om: 
 

1. Het Ministerie van VWS te bevelen om binnen 14 dagen na uitspraak een 
productievergunning voor psychedelische geneesmiddelen (psilocybine, LSD-25, DMT, 
Ayahuasca en MDMA   aan LDM Insight B.V. te verlenen. 

2. Het Ministerie van VWS te bevelen om binnen 14 dagen na uitspraak een 
handelsvergunning aan LDM Insight B.V. te verlenen. 

3. Een dwangsom op te leggen van €500.000 per dag bij niet-naleving van bovengenoemde 
veroordelingen. 

4. De proceskosten volledig te verhalen op het Ministerie van VWS. 
5. Een strafrechtelijk onderzoek te gelasten naar minister Fleur Agema wegens overtreding 

van artikelen 355, 365, 366 en 225 Sr, met als mogelijke sanctie ontslag of vervolging 
wegens ambtsmisdrijven. 

 
IV. SLOTOPMERKINGEN 
Het ministerie handelt in strijd met wetgeving, internationale verdragen en het algemeen belang. 
Dit is geen kwestie van beleidsvrijheid, maar een juridische verplichting die niet langer mag 
worden genegeerd. De feiten zijn helder. De wet is duidelijk. De uitvoering moet volgen. 
 
Met hoogachting, 

 
Youri Hazeleger 
E-mail: joet@joet.nl 
Telefoon: 0628428852 
 

mailto:joet@joet.nl
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Feiten en omstandigheden 
 
21-02-1971: Het Verdrag inzake Psychotrope Stoffen (1971) erkent dat het gebruik van 
psychotrope stoffen voor medische en wetenschappelijke doeleinden onmisbaar is en dat de 
beschikbaarheid hiervan niet onnodig beperkt mag worden. Tegelijkertijd stelt het verdrag 
internationale controlemechanismen vast om misbruik en illegale handel tegen te gaan. 
 
01-10-1976: Het Besluit van 1 oktober 1976 bepaalt dat de wet van 23 juni 1976, waarmee de 
Opiumwet en enkele aanverwante wetten worden gewijzigd, in werking treedt per 1 november 
1976. De wet werd ondertekend door Koningin Juliana en uitgevoerd onder verantwoordelijkheid 
van de Minister van Volksgezondheid en Milieuhygiëne, I. Vorrink, en de Minister van Justitie, Van 
Agt. 
 
De verboden op het verstrekken, vervoeren of in bezit hebben van stoffen uit Lijst I of II gelden 
volgens artikel 5 lid 2 van de Opiumwet niet voor: 
 
• Instellingen die bij algemene maatregel van bestuur zijn aangewezen. 
• Personen die deze stoffen nodig hebben voor de uitoefening van de geneeskunst, 

tandheelkunde of diergeneeskunde. 
• Personen die de stoffen voor eigen geneeskundig gebruik nodig hebben of deze op basis van 

een wettelijke verplichting op voorraad moeten hebben, mits deze middelen op wettige wijze 
zijn verkregen. 

 
Bij de strafrechtelijke afdoening van Opiumwet-overtredingen houdt het Openbaar Ministerie 
(OM) rekening met het feit dat vrijwel alle overtredingen een financieel motief hebben. De enige 
algemene uitzondering hierop is het bezit van een geringe hoeveelheid harddrugs voor eigen 
gebruik. 
 
30-11-2006: Fleur Agema wordt vicefractievoorzitter en lid van de Tweede Kamer voor de PVV. 
 
17-11-2008: Het Besluit van 17 november 2008 voegt hallucinogene paddenstoelen (psilocybine) 
toe aan lijst II van de Opiumwet. Dit besluit is genomen vanwege toegenomen aantal incidenten 
met voornamelijk buitenlandse toeristen. 
 
02-07-2009: Volgens het rapport Ranking of Drugs van het RIVM scoren Alcohol en tabak hoog op 
de schaal van schadelijkheid voor de volksgezondheid en zijn daarmee relatief schadelijker dan 
veel andere soorten drugs. Dit blijkt uit een nieuwe risico-evaluatie van het RIVM, waarin 19 
genotmiddelen zijn gerangschikt naar hun schadelijke karakter. Heroïne en crack blijken samen 
met alcohol en tabak relatief het meest schadelijk te zijn. Paddo’s, LSD en khat scoren relatief 
laag op deze lijst. Het gebruik van cannabis en ecstasy valt in deze rangschikking op individueel 
niveau in de middencategorie, maar scoren vanwege de omvang van het gebruik hoger als je naar 
de schadelijkheid voor de gehele bevolking kijkt. 
 

https://wetten.overheid.nl/jci1.3:c:BWBV0003922&z=2024-12-03&g=2024-12-03
https://zoek.officielebekendmakingen.nl/stb-1976-499.pdf
https://wetten.overheid.nl/jci1.3:c:BWBR0001941&artikel=5&z=2024-04-16&g=2024-04-16
https://www.rijksoverheid.nl/regering/bewindspersonen/fleur-agema
https://zoek.officielebekendmakingen.nl/stb-2008-486.pdf
https://www.rivm.nl/bibliotheek/rapporten/340001001.pdf
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De rangschikking is bepaald op basis van de driedeling: hoe giftig is het middel (op korte en lange 
termijn), hoe verslavend is het, en wat is de maatschappelijke schade. Voorbeelden van de 
laatste factor zijn agressie, verkeersonveiligheid, arbeidsverzuim en zijn zowel op individueel 
niveau gemeten als op het niveau van de samenleving in zijn geheel. Bezien vanuit de gehele 
samenleving stijgt de schadelijkheid van deze middelen als ze veel worden gebruikt. De 
maatschappelijke schade gaat dan zwaarder wegen.  
 
De evaluatie is uitgevoerd door een panel van 19 experts, die de schadelijkheid beoordeelden op 
basis van hun eigen wetenschappelijke expertise en de beschikbare literatuur over de middelen. 
Deze onderzoekswijze is internationaal drie keer op drugs en genotsmiddelen toegepast. De 
bevindingen van deze onderzoeken komen overeen. Dit RIVM onderzoek is uitgevoerd in opdracht 
van het ministerie van VWS. Mede aan de hand van deze beoordeling kan het huidige Nederlandse 
drugsbeleid op een rationele wijze worden geëvalueerd. 
 

 
 
18-11-2015: Forensisch arts Selma Eikelenboom stelde in RTL Late Night dat in Nederland 
jaarlijks 17.000 tot 20.000 mensen overlijden door verkeerd medicijngebruik of medische fouten 
met medicijnen. Ze baseerde dit op een niet-geverifieerde bron. 
 
Onderzoek naar Nederlandse cijfers laat echter een ander beeld zien. Volgens het HARM-
onderzoek (2006) zijn er jaarlijks 19.000 vermijdbare medicatiegerelateerde ziekenhuisopnamen, 
waarvan ongeveer 1.200 patiënten overlijden. Een aanvullend onderzoek uit 2009 gaf een 
vergelijkbaar aantal (1.050 doden). 
 
Experts, waaronder Eugène van Puijenbroek en Ruud Coolen van Brakel, wijzen erop dat 
buitenlandse cijfers niet zomaar toepasbaar zijn op Nederland en dat oorzaak-gevolg moeilijk 
vast te stellen is. De claim van Eikelenboom wordt daarom als onwaar beoordeeld. 
 
17-02-2022: De Werkgroep Therapeutische Toepassingen Psychedelica pleit al jaren in een 
manifest voor de oprichting van een landelijk coördinatiecentrum voor onderzoek, 
zorgprogrammering, opleiding, accreditatie en kwaliteitsbewaking van psychedelische therapie. 

https://www.linkedin.com/in/selma-eikelenboom-schieveld-53987290/
https://www.youtube.com/watch?v=49yHdhkW3w0
https://www.umcg.nl/s/nieuws/manifest-psychedelische-therapie-kwetsbare-patienten
https://www.umcg.nl/documents/3729750/4442212/therapeutisch-gebruik-van-psychedelica-pleidooi-landelijk-programma-aug-2022.pdf/9d8333ec-4267-f862-6f20-0768be80d3cb?t=1660818963155
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Met dit manifest roepen de ondertekenaars het kabinet op om financiële middelen vrij te maken 
voor een nationaal netwerk en onderzoeksprogramma, gericht op de veilige en verantwoorde 
implementatie van psychedelische therapie in Nederland. 
 
03-02-2023: Het Openbaar Ministerie eist celstraffen tot drie en een half jaar tegen vijf verdachten 
van handel in (of bezit van) grote hoeveelheden LSD. In totaal werden er in het onderzoek naar de 
verdachten meer dan 400.000 LSD zegels in beslag genomen op locaties in Almere, Amsterdam, 
Mijdrecht, Purmerend en Ursem. 
 
Youri Hazeleger heeft op 31-01-2024 een brief en een verzoekschrift gestuurd aan minister Conny 
Helder (VWS) over het gebruik van LSD als mogelijke behandeling voor Parkinsonpatiënten. 
Hij stelt dat de huidige Parkinsonmedicatie geen geneesmiddelen zijn, maar enkel symptomen 
onderdrukken of tekorten aanvullen. Hij verwijst naar wetenschappelijk onderzoek waaruit blijkt 
dat LSD neurogenese stimuleert, wat kan helpen bij de kernoorzaak van Parkinson: het afsterven 
van zenuwcellen. 
 
In zijn verzoekschrift vraagt Hazeleger de minister om een uitzondering op de Opiumwet voor LSD, 
zodat het op recept kan worden voorgeschreven en beschikbaar kan worden gesteld via zijn 
bedrijf LDM Insight B.V. (Joet). Hij verzoekt onder andere om: 
 

• LSD toe te staan voor medische toepassing bij Parkinson. 
• Voorschriften en leveringsvoorwaarden voor LSD vrij te geven. 
• Zijn bedrijf als aangewezen instelling te erkennen voor het beheren en verstrekken van 

LSD. 
 
Hij nodigt de minister uit voor een gesprek om deze mogelijke behandelmethode verder te 
bespreken. 
 
Youri Hazeleger heeft op 01-02-2024 een brief gestuurd aan minister Conny Helder (VWS) waarin 
hij zijn zorgen uit over de Volksgezondheid en pleit voor alternatieve behandelmethoden. 
 
Hij stelt dat vasten effectief zou kunnen zijn tegen kanker, Parkinson en andere aandoeningen. Hij 
noemt fluoride als een mogelijke oorzaak van Alzheimer en suggereert dat de overheid 
onvoldoende transparant is over deze gezondheidsrisico’s. 
 
Hazeleger biedt zijn expertise aan voor samenwerking om de Volksgezondheid te verbeteren en 
wil in gesprek met het ministerie. 
 
Youri Hazeleger diende op 01-04-2024 een Woo-verzoek in bij het Ministerie van 
Volksgezondheid, Welzijn en Sport. Hij verzocht om de onderbouwing van het verbod op LSD in 
Nederland, zowel uit 1976 als in 2024. 
 

https://www.om.nl/actueel/nieuws/2023/02/03/tot-35-jaar-cel-geeist-voor-grootschalige-handel-in-lsd#:~:text=Het%20Openbaar%20Ministerie%20eist%20celstraffen,%2C%20Mijdrecht%2C%20Purmerend%20en%20Ursem.
https://media-01.imu.nl/storage/joet.nl/31414/01-02-2024-conny-ondersteuning-op-het-gebied-van-volksgezondheid-met-bijlage.pdf
https://media-01.imu.nl/storage/joet.nl/31414/01-02-2024-conny-ondersteuning-op-het-gebied-van-volksgezondheid-met-bijlage.pdf
https://joet.nl/persoonlijke-groei/vasten/
https://media-01.imu.nl/storage/joet.nl/25559/2024-04-01-woo-verzoek-024-onderbouwing-verbod-op-lsd-in-nederland-1.pdf
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Hij verwees naar de taak van de Gezondheidsraad om wetenschappelijke adviezen te geven en 
naar zijn recht op toegang tot publieke informatie volgens de Wet open overheid. Ter 
ondersteuning van zijn verzoek verwees hij naar wetenschappelijke onderzoeken over 
psychedelica en een RIVM-rapport over de rangschikking van drugs. 
 
Youri Hazeleger heeft op 14-05-2024 een brief gestuurd aan Mirjam Bikker (ChristenUnie) over 
zelfmoordpreventie en de medische toepassing van LSD. 
 
Hij deelt zijn persoonlijke ervaring met zelfmoord binnen zijn familie en waardeert de inzet van de 
ChristenUnie voor zelfmoordpreventie. Daarnaast wijst hij erop dat de Opiumwet verouderd is en 
dat LSD, ondanks wetenschappelijk onderzoek naar de therapeutische effecten, nog steeds als 
verboden middel wordt beschouwd. 
 
Hij stelt dat LSD effectief kan zijn bij angst, stress, alcoholisme en depressie, maar dat 
farmaceutische bedrijven geen interesse hebben omdat het niet meer te patenteren is. Hij pleit 
ervoor dat het Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport LSD laat registreren als 
geneesmiddel en biedt aan dit verder te bespreken met Bikker. 
 
Youri Hazeleger heeft op 15-05-2024 een brief gestuurd aan het Ministerie van Volksgezondheid, 
Welzijn en Sport over de medische toepassingen van LSD. 
 
Hij verwijst naar de geschiedenis van LSD als geneesmiddel, het Psychotrope Stoffen Verdrag 
(1971) en de Opiumwet, waarin staat dat het middel verboden is, maar onder bepaalde 
voorwaarden voor medisch gebruik toegestaan kan worden. 
 
Hazeleger stelt vijf vragen aan de minister, waaronder of LSD al op recept verkrijgbaar is en of er 
instellingen zijn aangewezen voor legale productie en distributie. Daarnaast verzoekt hij om 
informatie over de vereisten voor het registreren van LSD als geneesmiddel en een 
contactpersoon bij het College ter Beoordeling van Geneesmiddelen en Farmatec. 
 
Youri Hazeleger heeft op 16-05-2024 een brief gestuurd aan het Ministerie van Volksgezondheid, 
Welzijn en Sport over de medische toepassingen van psilocybine. 
 
Hij wijst erop dat psilocybine sinds 2008 verboden is, ondanks de vermelding in het Psychotrope 
Stoffen Verdrag dat medische en wetenschappelijke toepassingen niet onnodig beperkt mogen 
worden. Hij verwijst naar wetenschappelijk onderzoek dat de effectiviteit van psilocybine 
aantoont bij aandoeningen zoals depressie, angststoornissen, verslavingen en clusterhoofdpijn. 
 
Hazeleger wil psilocybine als geneesmiddel registreren onder het label Joet en vraagt de minister 
om informatie over de vereisten en contactpersonen binnen het ministerie en relevante 
instanties. 
 
In het hoofdlijnenakkoord van 16-05-2024 worden de woorden GGZ, medicijnen en preventie in 
relatie tot gezondheid enkel in deze context benoemd   

https://media-01.imu.nl/storage/joet.nl/31414/zelfmoordpreventie-2024-05-14-overheid-cu-zelfmoordpreventie.pdf
https://media-01.imu.nl/storage/joet.nl/31414/xxx-2024-05-15-vws-medische-toepassingen-van-lsd-3.pdf
https://media-01.imu.nl/storage/joet.nl/31414/merge-pdf-psilocybine.pdf
https://www.kabinetsformatie2023.nl/binaries/kabinetsformatie/documenten/publicaties/2024/05/16/hoofdlijnenakkoord-tussen-de-fracties-van-pvv-vvd-nsc-en-bbb/20240515+Hoofdlijnenakkoord+PVV+VVD+NSC+BBB.pdf
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Politieagenten moeten te veel aandacht schenken aan personen met verward gedrag. Personen 
met verward of onbegrepen gedrag moeten sneller de hulp en de zorg krijgen die ze nodig hebben, 
daarom wordt intensievere samenwerking tussen de politie en de ggz gestimuleerd. Relevante 
informatie moet waar nodig snel kunnen worden uitgewisseld. 
 
Het streven is een samenleving die beter voorbereid is op verstoringen. Veiligheid en 
weerbaarheid vereisen dat Nederland strategische voorraden aanhoudt van essentiële zaken 
zoals medicijnen, in het bijzonder de voedselzekerheid op orde heeft en vitale infrastructuur, 
waaronder watervoorraad en energie, zeker stelt. Daartoe worden de aanbevelingen van de 
Algemene Rekenkamer uit 2022 opgevolgd. 
 
Preventie meer centraal, inclusief sport en bewegen, om de gezondheid te verbeteren, 
gezondheidsverschillen te verkleinen en de zorgvraag te beheersen. 
 
• Cijfers van het IKNL en CBS (2025) tonen een verontrustende stijging: het aantal 

kankerdiagnoses in Nederland nam toe van 128.000 in 2023 naar 130.000 in 2024.  
• Tussen 2010 en 2023 overleden 629.085 mensen aan kanker, zonder dat de overheid 

effectieve maatregelen heeft genomen om deze trend te keren.  
• Ondanks deze alarmerende cijfers en internationale verdragsverplichtingen is er geen 

substantieel en doeltreffend preventiebeleid doorgevoerd.  
 
Youri Hazeleger heeft op 29-05-2024 een brief gestuurd aan Marjolijn Sonnema van het Ministerie 
van Volksgezondheid, Welzijn en Sport over de medische toepassing van LSD. 
 
Hij wijst op de hoge aantallen depressieve mensen en zelfmoordgevallen in Nederland en 
bekritiseert het gebruik van antidepressiva, die traag werken en verslavend kunnen zijn. Hij stelt 
dat LSD effectiever en veiliger kan zijn, verwijzend naar wetenschappelijk onderzoek en de 
geschiedenis van LSD als geneesmiddel. 
 
Hazeleger benadrukt dat de Opiumwet het legaal gebruik van LSD blokkeert en pleit voor 
heroverweging. Hij vraagt om een gesprek met het ministerie om dit verder te bespreken. 
 
Youri Hazeleger heeft op 03-06-2024 de Inspectie Gezondheidszorg en Jeugd (IGJ) aangeschreven 
over de registratie en legale beschikbaarheid van LSD, psilocybine en DMT voor medische en 
wetenschappelijke doeleinden. 
 
Eerder benaderde hij het College ter Beoordeling van Geneesmiddelen en Farmatec, waarbij 
Farmatec aangaf dat de beoordeling bij de IGJ ligt. Hij wijst op de lange wachtlijsten in de GGZ en 
de potentie van LSD als antidepressivum, onderbouwd met wetenschappelijk onderzoek. 
 
Hazeleger pleit voor heroverweging van de Opiumwet, omdat deze het legaal gebruik van LSD 
blokkeert, en wil in gesprek met de IGJ om de mogelijkheden te bespreken. 
 

https://iknl.nl/nieuws/2024/wkd2024-nieuwe-diagnoses
https://media-01.imu.nl/storage/joet.nl/31414/2025-05-29-lsd-totaal.pdf
https://media-01.imu.nl/storage/joet.nl/31414/igj.pdf
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06-06-2024: De Staatscommissie MDMA adviseert het kabinet om snel werk te maken van de 
therapeutische toepassing van MDMA. De commissie ziet kansen voor medische inzet, maar 
benadrukt dat regulering voor recreatief gebruik voorlopig geen optie is. Dit kan pas overwogen 
worden als er zekerheid is over het terugdringen van criminaliteit en als de mogelijkheden voor 
regulering concreet zijn uitgewerkt. 
 
02-07-2024: Benoeming M. Agema MA tot minister van Volksgezondheid, Welzijn en Sport en 1e 
viceminister-president in het kabinet-Schoof. 
 
19-06-2024: De heer Hazeleger ontvangt van Farmatec, uitvoeringsorganisatie van VWS een 
voorstel voor opiumontheffing.  
 
Op 11 juli 2024 bevestigt het ministerie de ontvangst van de e-mail van 18 juni 2024 van de heer 
Hazeleger, inclusief bijlage. Het ministerie geeft aan dat het Nederlandse drugsbeleid primair 
gericht is op: 

1. Het tegengaan en reduceren van drugsgebruik, vanwege de schade aan de 
volksgezondheid. 

2. Het verminderen van maatschappelijke schade, die voortkomt uit drugsgebruik, 
productie en handel. 

 
Youri Hazeleger solliciteerde op 05-08-2024 naar de functie van Coördinator Landelijk 
Onderzoeksprogramma Psychedelica (CLOP) naar aanleiding van een Nieuwsuur-uitzending uit 
2022. 
 
Robert Schoevers (UMCG) reageerde dat het interview inmiddels lang geleden heeft 
plaatsgevonden en er stappen zijn gezet, maar dat er geen vacature beschikbaar is. 
 
Op 08-08-2024 werd een nota opgesteld voor de staatssecretaris van Volksgezondheid, Welzijn 
en Sport (VWS) over de beantwoording van Kamervragen en een voorgenomen volledige 
risicobeoordeling van LSD en MDMA. 
 
Lid Bikker stelde op 22 juli Kamervragen naar aanleiding van een besluit van voormalig minister 
Dijkstra om een uitgebreid onderzoek naar LSD te laten uitvoeren door het Coördinatiepunt 
Assessment en Monitoring nieuwe drugs (CAM). 
 
Het CAM onderzocht eerder of zeven middelen, waaronder LSD, op de juiste lijst van de 
Opiumwet staan. Het concludeerde dat LSD mogelijk naar lijst II zou kunnen verplaatsen, maar 
gezien de lage prevalentie en relatief lage schadelijkheid is aanvullend onderzoek niet urgent. 
De staatssecretaris wordt geadviseerd om: 
 
• In te stemmen met de bijgevoegde beantwoording van de Kamervragen. 
• Geen aanvullend onderzoek naar LSD te laten uitvoeren, wat de eerdere beslissing van de 

voorganger zou terugdraaien. 
 

https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2024/06/06/staatscommissie-mdma-ziet-mogelijkheden-voor-therapeutische-toepassing-mdma
https://www.rijksoverheid.nl/regering/bewindspersonen/fleur-agema
https://media-01.imu.nl/storage/joet.nl/25559/farmatec.pdf
https://media-01.imu.nl/storage/joet.nl/25559/antwoord-op-e-mail-van-18-juni-jl--dhr--hazeleger.pdf
https://media-01.imu.nl/storage/joet.nl/25559/antwoord-op-e-mail-van-18-juni-jl--dhr--hazeleger.pdf
https://media-01.imu.nl/storage/joet.nl/31414/2024-09-16-umcg-robert-schroevers-cordinator-landelijk-onderzoeksprogramma-psychedelica-met-bijlage.pdf
https://media-01.imu.nl/storage/joet.nl/31414/2024-09-16-umcg-robert-schroevers-cordinator-landelijk-onderzoeksprogramma-psychedelica-met-bijlage.pdf
https://open.overheid.nl/documenten/dd2287b1-d339-421a-8a57-da70dd8c37fe/file
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Politiek gezien wordt verwacht dat dit besluit steun krijgt van de meeste fracties, behalve D66. 
Het niet uitvoeren van het onderzoek bespaart circa €35.000. De beslissing is afgestemd met het 
ministerie van Justitie en Veiligheid en het CAM. 
 
In de beantwoording wordt ook verwezen naar de Staatscommissie MDMA, waarbij een reactie 
op hun eindrapport na de zomer wordt toegezegd. 
 
Youri Hazeleger heeft op 16-09-2024 een e-mail gestuurd aan Mirjam Bikker (ChristenUnie), 
waarin hij haar bedankt voor het stellen van vragen over LSD op 22-07-2024. Hij merkt op dat er 
geen verdere actie wordt ondernomen door het Coördinatiepunt Assessment en Monitoring 
nieuwe drugs (CAM). 
 
Hij wijst erop dat de huidige wetgeving al ruimte biedt voor medische toepassing van LSD, 
verwijzend naar het Psychotrope Stoffen Verdrag van 1971, de Opiumwet (artikel 5 lid 2) en de 
Richtlijn voor strafvordering Opiumwet, harddrugs. 
 
Hazeleger benadrukt dat psychedelica gecombineerd met psychotherapie veelbelovende 
resultaten tonen bij psychiatrische en neurologische stoornissen. Hij verwijst naar een manifest 
ondertekend door psychiaters, psychologen en hersenwetenschappers die pleiten voor een 
nationaal programma voor onderzoek en implementatie van deze behandelingen. 
 
Hij nodigt Bikker en Esther van Fenema uit voor zijn lezing over psychedelica en LSD op 1 
november 2024 bij Studio Nieuwetijd en wacht op hun reactie. 
 
Youri Hazeleger heeft op 24-09-2024 een e-mail gestuurd aan Mirjam Bikker (ChristenUnie), 
waarin hij haar vraagt om minister Fleur Agema (VWS) te controleren op het nemen van 
maatregelen voor de beschikbaarheid van psychedelica in de zorg. 
 
Hij verwijst naar zijn brief aan Agema, waarin hij stelt dat de Grondwet (artikel 22) de overheid 
verplicht de volksgezondheid te bevorderen en dat volgens artikel 5 lid 2 van de Opiumwet de 
minister een bedrijf kan aanwijzen om psychedelica legaal beschikbaar te maken. 
 
Hazeleger benadrukt dat de inzet van psychedelica bij therapieresistente psychiatrische en 
neurologische stoornissen aansluit bij de waarden van de ChristenUnie: zorg voor kwetsbare 
groepen, vermindering van wachttijden in de GGZ en toekomstbestendige zorg. 
 
Hij verzoekt Bikker om op te treden als controleur van het ministerie en vraagt om een reactie. 
 
24-09-2024: Youri Hazeleger mailt een brief aan minister Fleur Agema om bij algemene maatregel 
van bestuur een organisatie aan te wijzen om uitvoering te geven aan de wet, maar ontving geen 
reactie. 
 
Youri Hazeleger benaderde Robert Schoevers opnieuw op 16-11-2024 met updates over 
ontwikkelingen en een uitnodiging voor een lezing. Eerder had hij op 16 september 2024 

https://media-01.imu.nl/storage/joet.nl/31414/zelfmoordpreventie-bikker.pdf
https://wetten.overheid.nl/BWBV0003922
https://studionieuwetijd.nl/evenement/lezing-youri-hazeleger/
https://media-01.imu.nl/storage/joet.nl/31414/2024-09-24-overheid-vws-fleur-agema-psychedelica-met-bijlage.pdf
https://media-01.imu.nl/storage/joet.nl/31414/2024-09-24-agema-totaal.pdf
https://media-01.imu.nl/storage/joet.nl/31414/2024-09-24-agema-totaal.pdf
https://media-01.imu.nl/storage/joet.nl/31414/ccc-2024-09-16-umcg-robert-schroevers-cordinator-landelijk-onderzoeksprogramma-psychedelica.pdf
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voorgesteld om als consultant of trainer via zijn bedrijf LDM Insight B.V. ingehuurd te worden, in 
plaats van een dienstverband. 
 
Robert Schoevers antwoordde dat hij geen positie kon aanbieden en vroeg Hazeleger om een 
podcastfragment met zijn naam en interview van de website te verwijderen, omdat dit de 
suggestie wekte van een samenwerking die niet bestaat. 
 
Op 24-10-2024 verklaarde minister van Volksgezondheid, Welzijn en Sport Fleur Agema openlijk 
dat haar beleid niet autonoom wordt bepaald, maar onder directe aansturing van de Nationaal 
Coördinator Terrorismebestrijding en Veiligheid (NCTV) staat. Dit roept vragen op over de 
werkelijke macht van de politiek en de invloed van niet-democratische instanties op 
regeringsbeleid. 
 
Agema gaf toe: "Ik heb een opdracht gekregen uit het hoofdlijnenakkoord. Toen ik de post 
aanvaarde, tekende ik ook voor het uitvoeren van de opdrachten daarin. Los van wat ik er 
persoonlijk van vind, zal ik dat moeten uitvoeren." Hiermee erkent ze dat haar beleid niet 
voortkomt uit eigen overwegingen of democratische besluiten, maar uit externe opdrachten. 
 
Daarnaast verklaarde ze dat ze kort na haar aantreden werd "gebrieft over de weerbaarheid in de 
wereld, de risico’s die dat punt met zich meebrengt en eventuele escalaties, maar ook over 
NAVO-verplichtingen." De inventarisatie van de benodigde maatregelen rondom pandemische 
paraatheid wordt volgens haar "onder regie van de NCTV" uitgevoerd. 
 
Deze uitspraken wekken de indruk dat verkiezingsbeloftes en politieke besluiten ondergeschikt 
zijn aan instructies van niet-verkozen instanties, waardoor de invloed van de kiezer ernstig ter 
discussie staat. 
 
NAVO-verplichtingen zijn juridisch bindend, maar ondergeschikt aan mensenrechtenverdragen 
zoals het EVRM en IVRK. Nederland mag geen militaire of defensieve maatregelen nemen die 
fundamentele rechten en vrijheden schenden. 
 
Youri Hazeleger heeft op 07-11-2024 een e-mail gestuurd aan Mirjam Bikker (ChristenUnie), 
waarin hij haar bedankt voor het stellen van Kamervragen over de risicobeoordeling van LSD en 
MDMA. 
 
Hij geeft aan dat hij bezig is om bredere steun te verzamelen voor een motie over het gebruik van 
psychedelica in de behandeling van psychiatrische en neurologische aandoeningen. Hij vraagt of 
de ChristenUnie bereid is de motie te steunen en zich in te zetten om dit onderwerp verder onder 
de aandacht te brengen in de Tweede Kamer. 
 
Hazeleger biedt aan om een persoonlijk gesprek te voeren voor verdere toelichting en wacht op 
een reactie. 
 

https://joet.nl/historische-figuren/fleur-agema/
https://media-01.imu.nl/storage/joet.nl/31414/motie-voor-het-gebruik-van-psychedelica-in-de-behandeling-van-psychiatrische-en-neurologische-aandoeningen-1.png
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Youri Hazeleger heeft op 12-11-2024 een e-mail gestuurd aan Mirjam Bikker (ChristenUnie) met 
een voorstel om psychedelica te integreren in een initiatiefwet voor suïcidepreventie. 
Hij stelt verschillende maatregelen voor, waaronder: 
 

• Onderzoek en klinische studies naar het gebruik van psychedelica zoals psilocybine en 
MDMA bij psychische aandoeningen. 

• Medische regulering, zodat deze middelen onder toezicht van artsen kunnen worden 
voorgeschreven. 

• Opleiding van GGZ-professionals in psychedelische therapieën. 
• Snellere toegang tot zorg door psychedelische therapieën toe te voegen aan de GGZ. 
• Psychedelica als preventiemiddel om psychische aandoeningen vroegtijdig te 

behandelen. 
• Financiële ondersteuning voor onderzoek en implementatie. 

 
Hazeleger benadrukt dat andere landen psychedelische therapieën al reguleren en pleit voor een 
holistische benadering in Nederland. Hij vraagt Bikker om een reactie en verdere samenwerking. 
 
Youri Hazeleger heeft op 13-11-2024 een e-mail gestuurd aan Mirjam Bikker (ChristenUnie) over 
de medische toepassing van psilocybine en de mogelijkheid om deze stof geregistreerd te krijgen 
als generiek geneesmiddel. 
 
Hij verwijst naar het Verdrag inzake psychotrope stoffen van 1971, dat stelt dat medische en 
wetenschappelijke toepassingen van psychedelica niet onnodig beperkt mogen worden. Hij legt 
uit dat psilocybine tot 2008 legaal verkocht werd, maar sindsdien verboden is, terwijl truffels met 
psilocybine nog steeds legaal verkrijgbaar zijn. 
 
Hazeleger wijst op wereldwijde wetenschappelijke interesse in psilocybine als behandeling voor 
depressie, PTSS en angst en stelt dat farmaceutische bedrijven weinig interesse hebben, omdat 
de stof niet te patenteren is. Hij pleit ervoor dat psilocybine wordt geregistreerd als geneesmiddel, 
zodat artsen het kunnen voorschrijven en apotheken het kunnen verstrekken. 
 
Hij voegt een document toe ter onderbouwing van zijn motie en biedt aan om een persoonlijk 
gesprek te voeren voor verdere toelichting. 
 
Mirjam Bikker (ChristenUnie) heeft op 14 mei 2024 een automatisch antwoord gestuurd op een 
e-mail van Youri Hazeleger over zelfmoordpreventie. 
 
In het bericht laat Bikker weten dat ze alle e-mails leest en deze, indien relevant, gebruikt voor 
haar werk in de Tweede Kamer. Door de grote hoeveelheid berichten kan ze echter niet overal 
persoonlijk op reageren. 
 
Voor afspraken of werkbezoeken verwijst ze naar haar medewerker Lydia Nijenhuis 
(l.nijenhuis@tweedekamer.nl). 
 

https://www.eerstekamer.nl/wetsvoorstel/35754_initiatiefvoorstel_bikker
https://wetten.overheid.nl/BWBV0003922
https://media-01.imu.nl/storage/joet.nl/31414/2024-05-14-automatisch-antwoord-zelfmoordpreventie-mirjam-bikker.pdf
mailto:l.nijenhuis@tweedekamer.nl
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Ze bedankt de afzender voor de betrokkenheid bij de ChristenUnie en hun politieke werk. 
 
Youri Hazeleger heeft op 16-11-2024 een brief gestuurd aan Mirjam Bikker (ChristenUnie) over de 
problemen binnen de Jeugdzorg, met specifieke aandacht voor de rol van Wethouder Bram van 
der Beek in de gemeente Ede. 
 
Hij uit zijn zorgen over het falen van Jeugdzorg, waarbij duizenden kinderen onterecht uit huis zijn 
geplaatst, en bekritiseert het gebrek aan transparantie en objectieve rechtsbescherming. 
Hazeleger stelt dat gemeenten onvoldoende grip hebben op geldstromen en inkoop van 
jeugdzorgdiensten, waardoor instanties zoals Jeugdbescherming Gelderland en de Raad voor de 
Kinderbescherming ongecontroleerd blijven opereren. 
 
Hij heeft Van der Beek al benaderd met het voorstel om een portefeuillebeheerder aan te stellen 
om het beleid en de leveranciers beter te managen. Hazeleger vraagt Bikker om steun en verzoekt 
haar contact op te nemen met Van der Beek om zijn voorstel te ondersteunen. Hij biedt zijn 
ervaring in leveranciersmanagement en kennis van psychologie aan als bijdrage aan 
verbeteringen binnen de Jeugdzorg. 
 
Youri Hazeleger heeft op 30-01-2025 een brief gestuurd aan Karim Mostafi van het Ministerie van 
Volksgezondheid, Welzijn en Sport (VWS) over innovatieve behandelingen voor ALS met 
psychedelica zoals psilocybine, DMT en 5-MeO-DMT. 
 
Hij verwijst naar wetenschappelijk onderzoek dat suggereert dat deze stoffen 
neurobeschermende eigenschappen kunnen hebben en psychologische klachten bij ALS-
patiënten kunnen verlichten. Hazeleger bekritiseert de farmaceutische industrie en het VWS-
beleid, omdat natuurlijke geneesmiddelen worden genegeerd ten gunste van gepatenteerde 
medicijnen. 
 
Hij stelt dat de Opiumwet en internationale verdragen de medische toepassing van psychedelica 
onterecht beperken en pleit voor de erkenning van Joet als aangewezen instelling, zodat deze 
middelen legaal beheerd en toegepast kunnen worden. Hazeleger verzoekt om een gesprek met 
het ministerie om dit verder te bespreken. 
 
2025-01-31: Minister Fleur Agema schuift een besluit over 315 miljoen euro aan 
zorgbezuinigingen voor zich uit, wat desastreuze gevolgen kan hebben. 165 miljoen euro wordt 
weggesneden uit loon- en prijsstijgingen, wat betekent dat zorgpersoneel minder gaat verdienen. 
Voor de resterende 150 miljoen euro, die op de beloning van medisch specialisten moest worden 
bespaard, is geen oplossing. Ondertussen worden cruciale zorgakkoorden ondermijnd, en voelen 
artsen zich onheus bejegend. Gemeenten haakten eerder af bij het Integraal Zorgakkoord en 
moeten nu onderhandelen over ‘gelijkwaardigheid’, terwijl de zorgsector verder wordt 
uitgeknepen zonder enige structurele oplossing in zicht. 
 
03-02-2025: Uit een telefoongesprek met de Medisch Ethische Commissie van de Universiteit van 
Maastricht blijkt een fundamenteel gebrek aan duidelijke regelgeving en 

https://media-01.imu.nl/storage/joet.nl/31414/mostafi-mail-en-brief.pdf
https://www.skipr.nl/nieuws/agema-parkeert-besluit-over-honderden-miljoenen-euros-aan-zorggeld/
https://media-01.imu.nl/storage/joet.nl/31414/medisch-ethische-toetsingscommissie-maastricht.m4a
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verantwoordelijkheidstoewijzing binnen de betrokken instanties. De vraag over een vergunning of 
ontheffing voor psychedelisch onderzoek werd zonder inhoudelijk antwoord herhaaldelijk 
doorgeschoven. Medewerkers gaven toe slechts toetsingen voor specifiek wetenschappelijk 
onderzoek te verrichten en geen algemene ontheffingen te verlenen, waarmee essentiële 
juridische verantwoordelijkheid wordt ontweken. Universiteiten en ziekenhuizen worden naar 
voren geschoven als enige bevoegde entiteiten, terwijl geen enkele instantie 
verantwoordelijkheid neemt voor bredere beleidsmatige goedkeuringen. Dit duidt op ernstige 
administratieve obstructie en een onrechtmatige beperking van wettelijk toegestane medische 
en wetenschappelijke toepassingen. 
 

Ethische Overwegingen bij Gedwongen Medicatie en het Gebruik van LSD bij Alcoholisme 
 
13-02-2025: De rechtbank Oost-Brabant heeft op 13 februari 2025 uitspraak gedaan in een zaak 
tegen een verdachte die betrokken was bij het bereiden en verstrekken van ayahuasca, een 
middel dat de verboden stof DMT bevat (lijst I Opiumwet). 
 
07-03-2025: Minister Agema wist niet van miljardensteun aan Oekraïne. Vanaf 1 januari 2026 
verhoogt de overheid het btw-tarief van 9% naar 21% voor diverse sectoren binnen cultuur, 
boeken en sport. Dit geldt onder andere voor: 
 

• Boeken, e-books, kranten en tijdschriften, inclusief uitlenen 
• Concerten, festivals, toneel, cabaret, dans en musicals 
• Commerciële sportactiviteiten, zoals sportscholen, skibanen en sportlessen 

 

https://media-01.imu.nl/storage/joet.nl/25559/ethische-overwegingen-bij-gedwongen-medicatie-en-het-gebruik-van-lsd-bij-alcoholisme.pdf
https://uitspraken.rechtspraak.nl/details?id=ECLI:NL:RBOBR:2025:753
https://www.rtl.nl/nieuws/binnenland/video/ebe486be-eccb-492b-86a6-172dba630fdf/agema-miljardensteun-oekraine-oorlog





